
 

Menighedsrådsmøde 
Torsdag den 12. oktober 2023 kl. 16.30 

 
Til stede: Ib, Gorm, Henny, Lis, Henrik, Betina, Lisbeth, Ulla, Tina, Kirsten, Olga 
 
Mødeleder:  Kirsten 
Referat:  Gorm 
 

Referat 
 Ansvarlig: 

 

1. Indledning  Olga 

 

2. Godkendelse af dagsordenen  Mødeleder 

Punktet: Vedtægter for kasserer blev tilføjet som punkt 8a. 

 

3. Godkendelse af referat af seneste menighedsrådsmøde Mødeleder 

Referatet blev godkendt. 

 

4. Meddelelser fra: 

 1) Formanden 

Gorm overtager kontakten til Herstedvester Kirkegård i forhold til vedligeholdelse af 
udendørsarealer. 

 2) Forretningsudvalget  

Ib informerede om at der er godkendt en ansøgning om et lille skab på kirkekontoret 

 3) Præsterne  

Henrik fortalte om at konfirmanderne er begyndt at komme til gudstjenesterne. 

Betina og Marianne starter sorggruppe op efter efterårsferien. Der er stadig ledige 
pladser. Hvis man ønsker at deltage, kan man kontakte Betina. 

Betina har været på palliativ kongres. 

Der kommer en Adventsretrætedag i december. 

 4) Kontaktpersonen  

Ikke til stede. 

 5) Administrationschefen  

Kordegn Johanne Kyvsgaard er startet 1/10-23. De andre sogne i samarbejdet om 
kirkekontoret er blevet orienteret. 

Kirketjener Yvonne Werner har opsagt sin stilling pr. 1/7-24. 



 

Der er blevet omkodet 2 låsecylindere: organistkontoret er blevet til en b-cylinder og 
administrationschefkontoret er blevet til en GH-cylinder. 

 6) Udvalgene  

Lisbeth orienterede om at kælderen er færdiglavet.  

Der er behov for at der bliver ryddet op og sat på plads i rummene igen. 

 7) Kassereren  

Olga fortalte at budget 2024 snart er færdigt.  

Det bliver præsenteret på næste MR-møde. 

 8) Menighedsplejen  

Henny fortalte at der er uddeling af julehjælp d. 11/12-23.  

Der er julebanko d. 11/11-23. 

Ansøgninger til julehjælp vil blive lagt i kirkens postkasse. De skal herefter lægges i 
menighedsplejens kasserers dueslag, som befinder sig på multikontoret og er 
aflåst. 

 9) Medarbejderrepræsentanten  

 10) Kirkeværgen 

I Peters fravær, havde han givet skriftlig besked videre til Gorm, som informerede på 
Peters vegne: 

Varmestyringen er færdig. Der er nu nyt CTS-styreanlæg, nye motorventiler og pum-
per. Der bør blive opsat termostat i kirkerum og menighedssalen for at optimere 
varmestyringen. 

Grundvandspumpernes styring er blevet udskiftet. 

Maleren er færdig i kælderen og der er nu klar til at der bliver sat på plads igen. 

Det udvendige lys har været problematisk og været forsøgt lavet ad flere omgange. 
Fremadrettet tænder det på 80% ved solnedgang og brænder til kl. 23.30, hvor 
det går ned på 50% indtil solopgang, hvor det slukker. 

Der er væltet et træ på kanten af kirkens grund. Gorm har kontaktet kommunen i 
forhold til dette. 

 

5. Beslutning: Nedsættelse af udvalg til kirkens 40-års jubilæum Ib 
Ønske om at udvalget kommer tilbage til menighedsrådsmødet i november, med et 
oplæg af rammerne for jubilæet.  

 

Menighedsrådet ønsker at holde kirkens 40-års jubilæum påskedag d. 31/3-24. 

Der er sat 50.000 kr. af i budgettet til kirkens jubilæum. 

I udvalget kommer til at være Ib, kirkens præster, Betina, Marianne og Henrik. Dertil 
er Kirsten med og to personalerepræsentanter: Tina og Yvonne. 

Menighedsrådet ønsker at spørge Inge Jacobsen, om hun ønsker at deltage i udvalget. 

Formand for udvalget er Ib, som bl.a. står for at indkalde udvalget. 

 



 

6. Beslutning: Nytårskur eller julefest Betina og Henrik 

Henrik fortalte at FU, på det seneste møde, drøftede at der bør være en marke-
ring/fejring af kirkens brugere og frivillige. Tidligere har der været enten en julefest 
eller et nytårsarrangement.  

En principiel beslutning er ønskværdigt.  

Der blev lagt op til et nytårsarrangement, startende med en andagt og efterfølgende 
fællesskab med en form for servering. Alle grupper i kirken ønskes som deltagere til 
dette arrangement. 

Menighedsrådet besluttede at der fremadrettet afholdes Nytårskur og ikke Julefest. 

 

7. Beslutning: Nedsættelse af udvalg til Nytårskur Betina og Henrik 

Der blev nedsat et udvalg bestående af Henrik, Kirsten, Lisbeth og Olga. 

 

8a. Beslutning: Vedtægter for kasserer Olga 

Bilaget sendt via mail: ”vedtægter for kasserer”, blev godkendt med ændring af §2, 
hvor det blev præciseret at den løbende bogføring foretages af kirkeadministration. 

Der blev også ændret i §7, i forhold til kassererens honorar. 

Kassererens vedtægter blev godkendt. 

 

8b. Beslutning: Godkendelse af regnskabsinstruks Olga 

Olga gennemgik regnskabsinstruksen samt bilag, som var sendt ud via mail. 

I forhold til den tidligere regnskabsinstruks, er der nu én side pr. person, som skal 
underskrives af vedkommende. 

Regnskabsinstruksen samt udfyldte bilag blev godkendt. 

  

9. Ønske om flere frivillige Gorm 

Hvilke opgaver ønsker vi flere frivillige til?  

Hvordan skabes kontakten? 

Hvem vil være tovholder? 

Gorm fortalte om frivillighed og hvilke kompleksiteter der ligger i at have frivillige og 
beholde dem. 

Betina huskede på Kirkefondets oplæg for et par år siden, som havde nogle gode 
pointer omkring frivillighed. 

Lisbeth, Kirsten, Olga, Tina og Henrik kom med gode indspark omkring kulturen om-
kring frivillighed og frivilligledelse uden hjælp fra ansatte og generelt gode idéer. 

Det blev besluttet at der til menighedsrådsmødet i januar 2024, skal behandles et 
punkt om frivillighed. Her skal der både være et/flere oplæg om frivillighed samt 
nedsættelse af et frivillighedsudvalg. 

 

10. Beslutning: Dato for græsslåning og løgplantning Olga 



 

Olga ønsker at der bliver en arbejdsdag, hvor der skal sættes vilde tulipaner, slås 
langt græs samt fjernes små selvsåede træer. 

Arbejdsdagen bliver fredag d. 3/11-23. 

Det blev besluttet at BS Landskabspleje skal nedsætte 50 ildtorne og luge ukrudt. 
Olga kontakter dem. 

 

11. Beslutning: Licenser til Folkekirkens Intranet  Gorm 
Pr. 1. oktober 2023 skal menighedsråd betale for brugere, som skal have adgang 
til de systemer, der ligger bag login på Folkekirkens IntraNet. Det gælder også for 
adgang til menighedsrådspostkasser, menighedsrådets arkiv og de systemer, der 
ligger under Kirkeportalen. 

Præster og medarbejdere med kirkenets-pc’er har automatisk gratis adgang. 

Hvert menighedsråd får to gratis licenser. En til formanden for menighedsrådet 
samt en ekstra.  

Prisen pr. licens er 100 kr./måned. 

Den ekstra licens blev besluttet at blive tildelt kasserer Olga Lundsgaard. 
Der blev besluttet at der ikke var behov for flere licenser end de 2 gratis licenser. 

12. Beslutning: Anlægsmidler til ny kopimaskine Gorm 

Det blev besluttet at der søges anlægsmidler til en ny kopimaskine som skal afløse 
den nuværende. Beløbet er 172.500 kr. for en maskine indkøbt i år 2025. 

 

13. Næste møde: Hvem laver kaffe? Hvem står for indledning? Mødeleder 

Kaffe: Lisbeth 

Indledning: Peter 

Mødeledelse: Kirsten 

 

14. Eventuelt Mødeleder 

 

15. Lukket møde Mødeleder 

 

 
Med venlig hilsen 
Ib Tengmark  
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